

لخص تعريفي: اتي التدريسية في الجامعة المستنصرية، منذ سنة ٢٠٠٥ ونفاية الآن اشرفت على العديد من بحوث التخرج، لطلبة المرحلة الرابعة دراسات الأولية، والمشاركة في العديد من الندوات والمؤتمرات الداخلية والخارجية.

شهادات الدراسات:

- #1: Ph.D. دكتوراه جغرافية بشرية- كلية التربية للبنات - جامعة بغداد
- #2: M.Sc. ماجستير جغرافية بشرية - كلية التربية ابن رشد- جامعة بغداد
- #3: B.Sc. بكالوريوس جغرافية- كلية التربية ابن رشد- جامعة بغداد

انز والتكريم الأكاديمي

- #1: حصولي على كتاب شكر وتقدير من قبل وزير التعليم العالي والبحث العلمي، وكذلك من رئيس الجامعة المستنصرية وعميد كلية التربية
- #2: شهادة تقديرية للمشاركة في وقائع المؤتمر العلمي التخصصي الرابع والعشرين في كلية التربية- الجامعة المستنصرية.
- شهادة تقديرية للمشاركة في مؤتمر قسم الجغرافية الخامس في جامعة بغداد- كلية التربية ابن رشد.
- شهادة مشاركة في المؤتمر العلمي الدولي الرابع المنعقد في مركز التنمية للدراسات والتدريب والورد الألماني.

الأكاديمية والتدريس:

- #1: اتي من الخبرات المترجمة في التعليم الجامعي إذ بلغت سنوات الخدمة من أربعة عشر عاماً متواصلًا بالعبء والجد والتدريس في الدراسات الأولية وكذلك نشر البحوث العلمية الرصينة في مجلات محلية.
- #2:

الدراسية التي تم تدريسها:

الدراسات الأولية	الدراسات العليا
١- جغرافية السكان مرحلة الثغوية	
٢- جغرافية سياسية مرحلة الرابعة	
٣- جغرافية الخرائط المرحلة الأولى	
٤- الفكر الجغرافي في المرحلة الرابعة.	

لمهني او الجمعيات:

- في لجنة المتابعة للمؤتمر العلمي
- في لجنة الهوية
- في لجنة ضمان الجودة
- في اللجنة الثقافية والاجتماعية
- في لجنة الغيابات
- في اللجنة الامتحانية
- في لجنة متابعة القاعات
- في لجنة الجرد



٢٠١١ د. محمد كمال سامر

- عضو في لجنة الإرشاد الأكاديمي
- عضو في لجنة رفع النطاق الإقليمية إلكترونياً

ممنشورات العلمية

- البحوث العلمية
 - 1- العولمة ودورها في جذب الاستثمارات الأجنبية في العراق، مجلة الجامعة المستنصرية، كلية التربية.
 - 2- التوزيع الجغرافي للبطالة في العراق، مجلة بيت الحكمة.
 - 3- التدخين المكثف لدى مرض سرطان الأطفال، دون خمسة عشر سنة لمحافظة الفرات الأوسط لسنة 2017، مجلة كلية التربية الاساسية.
 - 4- التدخين المكثف لدى مرض التهاب الكبد الفيروسي لسكان محافظة بغداد لسنة 2011 - 2016، مجلة كلية التربية الجامعة المستنصرية.
- المؤتمرات العلمية التي شارك فيها
 - 1- المشاركة ببحث في المؤتمر العلمي التخصصي الرابع والعشرين في كلية التربية - الجامعة المستنصرية - قسم الجغرافية، بتاريخ 2018/3/20.
 - 2- المشاركة ببحث في المؤتمر الجغرافي الخامس في كلية التربية جامعة بغداد، قسم الجغرافية، بتاريخ 2018 1/25-21.
- فصول

لويز المهارات:

رة طرائق تدريس ودورة الحاسبات الالكترونية في الجامعة المستنصرية.

مستنصرية
2018

2018

DEFINITION SUMMARY : I HAVE BEEN TEACHING AT MUSTANSIRIYA UNIVERSITY SINCE 2005 AND UNTIL NOW I HAVE SUPERVISED MANY GRADUATE RESEARCHES FOR STUDENTS OF THE FOURTH STAGE OF THE PRELIMINARY STUDIES, AND PARTICIPATED IN MANY SEMINARS AND CONFERENCES INTERNAL AND EXTERNAL .

EDUCATIONAL CERTIFICATES :

- Ph.D. # 1: PhD Human Geography - Faculty of Education for Girls - Baghdad University
- M.Sc. # 2: Master of Human Geography - Faculty of Education Ibn Rushd - University of Baghdad
- B.Sc. # 3: Bachelor of Geography - Faculty of Education Ibn Rushd - University of Baghdad

Awards and academic honors

- # 1: I received a letter of thanks and appreciation from the Minister of Higher Education and Scientific Research, as well as from the President of Mustansiriya University and Dean of the Faculty of Education .
- # 2: Certificate of appreciation for participation in the Proceedings of the 24th Specialized Scientific Conference in the Faculty of Education - Mustansiriya University .
- Certificate of appreciation to participate in the conference of the Fifth Department of Geography at the University of Baghdad - Faculty of Education Ibn Rushd .
- Certificate of participation in the Fourth International Scientific Conference held at the German Studies, Training and Board Development Center .

Academic experience and teaching :

- # 1: I have accumulated experience in university education, reaching years of service of fourteen years continuous tender and grandfather and teaching in initial studies as well as the dissemination of sound scientific research in local magazines.
- # 2:



محمد كرم

Professional affiliation or associations :

- Member of the Follow-up Committee of the Scientific Conference
- Member of the Committee of Identities
- Member of the Quality Assurance Committee
- Member of the Cultural and Social Committee
- Member of the Absence Committee
- Member of the Examination Committee
- Member of the Halls Follow-up Committee
- Member of the inventory committee
- Member of the Guidance The academic
- Member of the committee to raise the exam results electronically

Scientific Publications

- Scientific Research
 1. Globalization and its role in attracting foreign investments in Iraq, Journal of Mustansiriya University, Faculty of Education
 2. Geographic Distribution of Unemployment in Iraq, Bayt al-Hikma Magazine
 3. Spatial variation of childhood cancer for 15 years of the Middle Euphrates governorates for the year 2017 , Journal of the Faculty of Basic Education
 4. Spatial variation of the disease hepatitis Alvairose for the population of Baghdad province for the year 2011 - 2016. Journal of the Faculty of Education Mustansiriya University.
- Scientific Conferences :
 - 1- Participate in a research at the 24th Scientific Conference in the Faculty of Education - University of Mustansiriya - Geography Section . On 20/3/2018.
 - 2- Participation in research at the Fifth Geographical Conference in the Faculty of Education, University of Baghdad - Department of Geography . On 24-25 / 12 018.

- Classes

Skills development :

Methods of Teaching course and the electronic computer at Mustansiriya University.



Handwritten signature in Arabic script.